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PROTOKÓŁ nr XXXIX/2017 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 20 grudnia 2017 r. w godzinach 1000 – 1330  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Zbigniew Roman De – Mezer 

6. Grzegorz Gorlo 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Bożena Maria Kamińska   

9. Karol Korneluk  

10. Zdzisław Koncewicz 

11. Stanisław Kulikowski 

12. Kamil Lauryn 

13. Andrzej Łuczaj  

14. Wojciech Malesiński    

15. Józef Wiesław Murawko 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Anna Ruszewska 

19. Irena Bożena Schabieńska  

20. Sławomir Jan Szeszko  

21. Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

22. Andrzej Turowski 

23. Piotr Wasiukow  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji   i straży, sołtysi, 

prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji            

i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXXIX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę 

- Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- Zastępcę Prezydenta Miasta 

Suwałk,  Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli instytucji rządowych               

i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, 

kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, 

telewizji i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 23 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został państwu radnym 

podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwagi wniosków, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXVIII/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

29 listopada 2017 roku.                     

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.                       

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035.  

6. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXXVIII/2017 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

29 listopada 2017 roku.    

   

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXXVIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 
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poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu        

19 grudnia 2017 r.  

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXXVIII/2017 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta Suwałki na 2018 rok. 

 

Czesław Renkiewicz omówił projekt budżetu na 2018 rok wraz z autopoprawkami. 

Wniosek z autopoprawkami stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że projekt budżetu Miasta Suwałki na 2018 rok 

opiniowały komisje Rady Miejskiej w Suwałkach, wypracowane opinie przekazane zostały 

Komisji Finansowo- Budżetowej. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

ostateczną Komisji - załącznik nr 7 do protokołu. 

Grzegorz Gorlo wyraził krytyczną opinię dotyczącą projektu budżetu. Stwierdził, że 

większość radnych Rady Miejskiej w Suwałkach jest pozbawionych własnej woli i głosuje tak 

jak chce Pan Prezydent. Wymienił część nazwisk radnych, którzy pracują w miejskich 

jednostkach. Dodał, że jest pod wrażeniem krytyki radnego J. Murawko wobec 

nieprawidłowości w działaniach suwalskiej policji, jednocześnie dodając, że zatrudnienie 

radnego J. Murawko w Miejskim Ośrodku Pomocy w Rodzinie w Suwałkach jest istnym 

kuriozum. Zaapelował o zmianę zarządzania miastem w stronę racjonalizacji wydatków. 

Zbigniew R. De- Mezer wyraził opinię pozytywną o projekcie budżetu. Poprosił aby nie 

odnosić się personalnie do radnych lecz wyrażać opinie dotyczące budżetu 2018 roku. Radny 

chciałby, aby podwyżki dla pracowników były wyższe, lecz będzie się to wiązało z wyższym 

zadłużeniem miasta. Przypomniał o kosztach wprowadzenia reformy oświaty, która mocno 

obciążyła budżet miasta. Wspomniał o podwyżkach nauczycieli, które w dużej części pochodzą 

z budżetu miasta. Nadmienił, że należy zrealizować inwestycje ze wsparciem środkami Unii 

Europejskiej, ponieważ, być może jest to ostatnia taka okazja na tak duże zadania. 

Józef W. Murawko stwierdził, że budżet 2018 roku jest proinwestycyjny i prospołeczny,              

a Blok Samorządowy zagłosuje za przyjęciem projektu budżetu. Dodał, że głosować będzie na 

„tak”, nie ze względu gdzie radni pracują, ale z tego powodu ,że budżet jest dobry. Nadmienił, 

że zajął się sprawą problemów przy ulicy Hamerszmita 6, ponieważ bliskie są radnemu bolączki 

zwykłych ludzi. Zwracając się do radnego Grzegorza Gorlo, powiedział, że PiS stosuje taką 

samą politykę kadrową, polegającą na wymianie kadr, na wszystkich szczeblach władzy.  

Zbysław Grajek stwierdził, że budżet jest budżetem zrównoważonym. Ucieszył się, że nie ma 

zwiększenia lokalnych podatków i opłat, przy jednoczesnym zwiększeniu inwestycji. Przyznał, 

że w ubiegłym roku, źle oceniał politykę gospodarczą rządu, nie wierząc we wzrost 

gospodarczy na poziomie 3 %. Obecnie jest 3,7 %. Dodał, że wzrosła inflacja i 500+ warte jest 

teraz 485 zł. Zadeklarował, że radni Platformy Obywatelskiej będą głosować za przyjęciem 

projektu budżetu. 
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Karol Korneluk podkreślił rekordowy poziom zakładanego budżetu na poziomie 500 mln. 

złotych. Stwierdził, że jest to budżet zmieniający miasto oraz jest to budżet prowyborczy. 

Wyraził żal, że podwyżki dla pracowników są dopiero teraz, a powinny być wdrazane od kilku 

lat. Dodał, że liczy na sprawiedliwe podwyżki dla pracowników samorządowych. Zaapelował 

o wprowadzenie w jednostkach organizacyjnych oszczędności i racjonalizacji zatrudnienia, 

dzięki czemu podwyżki dla najmniej zarabiających będą wyższe. Zadeklarował poparcie 

projektu budżetu. 

Czesław Renkiewicz przytoczył dane dotyczące długu publicznego Polski. Stwierdził, że 

wskaźnik zadłużenia budżetu centralnego jest wyższy od wskaźnika zadłużenia budżetu 

Suwałk. Zaapelował o utrzymywanie pewnych określonych standardów dotyczących 

zatrudnienia w jednostkach na terenie miasta. Przypomniał radnym PiS o ich polityce kadrowej. 

Poinformował, że w Suwałkach nie ma czystek kadrowych, co więcej, osoby z PiS wygrywają 

konkursy na wiele stanowisk, w tym na dyrektora szkoły w Suwałkach. Prezydent nie zgodził 

się z zarzutem, że wcześniej nie było podwyżek, czego dowodem są przedstawione dane. 

Planowane podwyżki są wywołane presją rynku pracy i oczekiwaniom pracowników oraz 

większymi wpływami do budżetu. Co do wysokości podwyżek, decyzje podejmą kierownicy 

jednostek. Prezydent poprosił o zachowanie przyzwoitych standardów w przyszłym roku 

wyborczym. 

Grzegorz Gorlo poinformował, że prowadzi własną działalność gospodarczą. Dodał, że 

miejskie spółki będą musiały poczynić duże inwestycje aby spełnić normy o przepisy Unii 

Europejskiej. Stwierdził, że za wszystko zapłacą mieszkańcy miasta.  

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że spółki rozbudowują sieci i je modernizują, a finansują 

je ze wsparciem Unii Europejskiej. Miasto z wyprzedzeniem składa wnioski o środki UE. 

Spółki mają dobrą sytuację finansową, oprócz jednej- Parku Naukowo- Technologicznego 

Polska Wschód Sp. z o.o. 

Zdzisław Koncewicz poinformował, że oprócz kierownictwa spółek, kluczowy głos dotyczący 

podziału podwyżek mają związki zawodowe. Dodał, że nie pamięta takiej krytycznej informacji 

ze strony Pana Prezydenta, kiedy 8 lat temu, Platforma Obywatelska wymieniała kadry                 

w spółkach i agencjach. Nadmienił, że radnym z PiS nie chodzi o wymianę na stanowiskach 

lecz bulwersujące jest tworzenie nowych stanowisk politycznych. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XXXIX/501/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 20 grudnia 2017 r. 

w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałki na 2018 rok. 

- stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
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Ad pkt. 5 

Rozpatrzenie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata          

2018-2038.    

Czesław Renkiewicz omówił projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2018-2038. 

Wniosek o podjęcie uchwały stanowi - załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2018-2038 opiniowały komisje Rady Miejskiej w Suwałkach, wypracowane 

opinie przekazane zostały Komisji Finansowo- Budżetowej. 

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

ostateczną Komisji - załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

 

Większością głosów została podjęta  

Uchwała Nr XXXIX/502/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 20 grudnia 2017 r. 

w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata  2018-2038.    

- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok. 

                       

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek z autopoprawką o podjęcie 

uchwały - załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  8 radnych , 

  wstrzymał się      –  0. 
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Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXXIX/503/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 20 grudnia 2017 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2017 rok.                                                                     

- stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2017–2035. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko-  przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 14 radnych,   

 przeciw       –  9 radnych, 

  wstrzymał się      –  0. 

Większością głosów została podjęta 

Uchwała Nr XXXIX/504/2017 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 20 grudnia 2017 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata           

2017–2035. 

- stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt.8 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Grzegorz Gorlo 

Radny zwrócił uwagę na zły stan techniczny w postaci zagrzybienia i rdzy pokrywającej 

elementy metalowe w  pomieszczeniach szatni basenowych w budynku Szkoły Podstawowej 

nr 10 w Suwałkach. Poprosił o przeprowadzenie doraźnego remontu, wyznaczając 

dwutygodniowy termin jego realizacji.  

 

Ad pkt. 9 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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Grzegorzowi Gorlo 

Prezydent odpowiedział, że w przyszłym, 2018 roku, zostanie przeprowadzony remont 

szatni basenowych w Szkole Podstawowej nr 10 w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 10 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Józef W. Murawko zaapelował do suwalskich mediów aby zajęły się trudną sytuacja 

mieszkańców posesji przy ulicy Hamerszmita 6 w Suwałkach. Stwierdził, że będzie wstydem 

dla suwalskich mediów, gdy tą sprawą zajmą się media ogólnopolskie. 

 

Więcej wniosków i oświadczeń radnych nie stwierdzono. 

 

 

Ad pkt. 11  

Zamknięcie obrad. 

 

Kolejna sesja planowana jest na dzień 28 grudnia 2017r. o godz. 1000 w sali nr 26 Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

Przewodniczący zamknął XXXIX sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                            

 

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządził:                                                                  

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


